



COP28
UAE

PRESS RELEASE

COP28 President calls on Multilateral Development Banks to show “more ambition” and work faster to address climate finance and development challenges, urging action by COP28

- “We need more ambition, we need trillions not billions.” COP28 President Dr. Sultan Al Jaber said today at virtual meeting of heads of multilateral development banks (MDBs).
- “I have three asks for you, MDBs must work through country platforms, revise climate finance targets for coming years, and lower the risk for the private sector. MDBs must play a key role in laying the foundations for a new Framework on climate finance.” MDBs have made “good progress” on new initiatives to drive climate finance, Dr. Al Jaber said, but more was needed.
- “Today, you have demonstrated that together — through joint MDB action — we can lay the foundation of a climate finance architecture that is more fit-for-purpose to address climate and development,”
- “For this vision to become a reality, we need MDBs to work better together as a system, particularly via country platforms,”
- MDBs urged to come to COP28 with a “strong joint announcement” on country platforms, to “demonstrate the commitment to working together.”
- MDBs also asked to “come to COP with revised, more ambitious joint climate-finance targets for the coming years, particularly for adaptation — reflecting the ambition required.”

Abu Dhabi, United Arab Emirates – 02 Nov – COP28 President Dr. Sultan Al Jaber told Presidents of the world’s biggest development banks that “we need more ambition, we need trillions not billions,” to fix climate finance.

Speaking at a virtual meeting, attended by Presidents of 9 multilateral development banks (MDBS), and Managing Director of the International Monetary Fund (IMF), Dr. Al Jaber said: “Addressing climate finance is a cornerstone of the COP28 Action Agenda.”

Dr. Al Jaber told the MDBs they have already made “good progress” on reform, including an endorsement by shareholders of a new vision for the World Bank: to create a world free of poverty on a liveable planet.

But with less than a month until the start of COP28, now was the time to show “more ambition, we need trillions, not billions. We are pushing shareholders to adequately recapitalize MDBs, but we also need MDBs to do better,” Dr. Al Jaber said.

The COP28 President outlined his main asks for MDBs ahead of COP28, he said: “I have three asks for you, MDBs must work through country platforms, revise climate finance targets for coming years, and lower the risk for the private sector. MDBs must play a key role in laying the foundations for a new Framework on climate finance.”

Speaking a day after Pre-COP- which was the largest to date and was attended by over 70 Ministers and 100 country delegates- Dr. Al Jaber aligned with growing calls for reform. These calls include the Nairobi Declaration, launched at Africa Climate Week in September, which called for a Global Charter on Climate Finance by 2025.

Dr. Al Jaber said that shifting MDB financing away from a project-by-project approach and onto country platforms was key to his Presidency’s plans to improve access to climate finance, ensuring it was accessible, affordable and available.

“For this new vision to become reality, we need MDBs to work better together as a system, particularly via country platforms,” Dr. Al Jaber said.

“I now ask you to come to COP with a strong joint announcement on country platforms and demonstrate the commitment to working together,” Dr. Al Jaber told the bank heads.

The COP28 President also asked MDBs “to come to COP with revised, more ambitious joint-climate finance targets for the coming years, particularly for adaptation — reflecting the ambition required.”

“There is a critical need for MDBs to increase their adaptation finance — and scale up climate finance to cover sectors such as food, water, health, nature and biodiversity,” the COP28 President said.

“MDBs must also step up on private finance mobilization — with targets and methodologies to mobilize private finance, particularly for mitigation,” he added.

The IMF will also “have a crucial role in the delivery of climate finance,” Dr. Al Jaber said, and must show “good progress” at COP28 on the Resilience and Sustainability Trust (RST) and support the rechanneling of special drawing rights (SDRs) to MDBs.

The COP28 President also called for the convening of a forum next year to assess progress on the MDB reform agenda. “In business, I have learned that measuring progress is essential to making progress,” he said.

Dr. Al Jaber invited the MDB presidents to a high-level event on Finance Day at COP28 on international-financial-institution reform and commended them on their support so far.

“Today, you have demonstrated that together — through joint MDB action — we can lay the foundation of a climate finance architecture that is more fit-for-purpose to address climate and development,” he said.

The meeting was attended by Ajay Banga, World Bank President, Kristalina Georgieva, the Managing Director of the IMF as well as Dilma Rousseff, President of the New Development Bank (NDB) and former President of Brazil. Other attendees included the Presidents of the African Development Bank (AfDB), the Asian Development Bank (ADB), Inter-American Development Bank (IDB), the European Bank for Reconstruction and Development (EBRD), European Investment Bank (EIB), the Islamic Development Bank (IsDB) and the Asian Infrastructure Investment Bank (AIIB).

- ENDS-

Notes to Editors COP28 UAE:

- COP28 UAE will take place at Expo City Dubai from November 30-December 12, 2023. The Conference is expected to convene over 70,000 participants, including heads of state, government officials, international industry leaders, private sector representatives, academics, experts, youth, and non-state actors.
- As mandated by the Paris Climate Agreement, COP28 UAE will deliver the first ever Global Stocktake – a comprehensive evaluation of progress against climate goals.
- The UAE will lead a process for all parties to agree upon a clear roadmap to accelerate progress through a pragmatic global energy transition and a “leave no one behind” approach to inclusive climate action.”
- The four pillars of the COP28 Presidency’s Action Agenda are fast tracking the energy transition, fixing climate finance, focusing on people, lives, and livelihoods, and underpinning everything with full inclusivity.



COP28
UAE

مؤتمر الأطراف 28
الإمارات العربية المتحدة

خبر صحفي

خلال اجتماع مع رؤساء بنوك التنمية متعددة الأطراف

رئيس COP28 يدعو إلى رفع سقف الطموح وتسريع معالجة تحديات التمويل العالمي لدعم كل من العمل المناخي والتنمية الاقتصادية والاجتماعية

سلطان الجابر:

- تماشياً مع رؤية القيادة في الإمارات، تحرص رئاسة COP28 على مد جسور التواصل والتعاون لإنجاز تقدم ملموس في ملف التمويل المناخي
- ندعو بنوك التنمية متعددة الأطراف إلى ضمان وجود 3 محاور أساسية في عملها وهي: التعاون مع الدول من خلال المنصات الوطنية، وتعزيز أهداف التمويل المناخي للسنوات المقبلة، وتقليل المخاطر التي يواجهها القطاع الخاص
- نرحب بالتقدم الذي أحرزته بنوك التنمية متعددة الأطراف في دعم المبادرات الجديدة المعنية بتعزيز التمويل المناخي، وندعوها لتأدية دور رئيس في اعتماد إطار جديد للتمويل المناخي
- بنوك التنمية أثبتت من خلال العمل المشترك الذي تقوم به إمكانية التعاون معها لوضع أساس هيكلي للتمويل المناخي يلبي احتياجات المناخ والتنمية الاقتصادية والاجتماعية بشكل متزامن

- نوجه الدعوة إلى بنوك التنمية متعددة الأطراف للمشاركة في COP28 وتقديم "إعلان مشترك" تؤكد خلاله التزامها بالعمل المشترك في مجال التعاون مع المنصات الوطنية للدول
- ندعو بنوك التنمية أن تقدم خلال مشاركتها في COP28 أهدافاً مشتركة أكثر طموحاً للتمويل المناخي في السنوات المقبلة، وخاصةً في ما يتعلق بموضوع التكيف

أبوظبي، 02 نوفمبر 2023: أكد معالي الدكتور سلطان أحمد الجابر، وزير الصناعة والتكنولوجيا المتقدمة رئيس مؤتمر الأطراف COP28، أنه تماشياً مع رؤية القيادة في دولة الإمارات، تحرص رئاسة COP28 على مد جسور التواصل والتعاون والعمل مع الشركاء الذين يتبنون نفس الرؤى والأفكار والتوجهات لإنجاز تقدم ملموس في ملف التمويل المناخي وخاصةً لدول الجنوب العالمي، وبناء مستقبل مستدام لأجيال الحاضر والمستقبل.

جاء ذلك خلال لقاء معاليه مع 9 من رؤساء بنوك التنمية متعددة الأطراف، إلى جانب كريستالينا جورجيفا، مديرة صندوق النقد الدولي، في اجتماع أقيم عبر تقنية الفيديو، وأشار فيه إلى أن تطوير آليات التمويل المناخي من الركائز الأساسية لخطة عمل رئاسة COP28.

وأوضح معاليه أن بنوك التنمية متعددة الأطراف أحرزت تقدماً ملموساً في تعزيز وتطوير آليات التمويل المناخي، بما في ذلك دعمها لرؤية البنك الدولي التي أعلن عنها الشهر الماضي في مراكش والهادفة لـ "إيجاد عالمٍ خالٍ من الفقر على كوكبٍ صالحٍ للعيش".

ودعا معاليه حضور اللقاء، الذي جرى في اليوم التالي لختام الاجتماعات الوزارية التمهيدية لـ COP28، إلى رفع سقف الطموح وزيادة التمويل المخصص للمناخ من مليارات إلى تريليونات الدولارات، استعداداً لانطلاق COP28 بعد أقل من شهر، كما وجه دعوة إلى

المساهمين لجمع وتحفيز مزيد من رأس المال لبنوك التنمية متعددة الأطراف لتتمكن من تكثيف جهودها في مجال العمل المناخي.

وحدث معاليه بنوك التنمية على ضمان وجود 3 محاور أساسية في عملها استعداداً لـ COP28، هي العمل والتعاون مع الدول من خلال المنصات الوطنية، ومراجعة وتعزيز أهداف التمويل المناخي للسنوات المقبلة، وتقليل المخاطر التي يواجهها القطاع الخاص لزيادة تدفق التمويل المناخي من جانبه، لافتاً إلى ضرورة قيام بنوك التنمية متعددة الأطراف بدور رئيس في اعتماد إطار جديد للتمويل المناخي وإرساء الأسس لهيكل جديد للتمويل يلبي احتياجات المناخ والتنمية بشكل متزامن.

وتعد "المنصات الوطنية" آليات طوعية على مستوى الدول تحددها الحكومات، وهي مصممة لتعزيز التعاون بين شركاء التنمية على أساس رؤية وأولويات كل دولة.

وجدد معالي الدكتور سلطان أحمد الجابر، التأكيد على دعم رئاسة COP28 للدعوات المتزايدة إلى تطوير آليات التمويل المناخي، ومنها إعلان نيروبي، الذي تم إطلاقه خلال أسبوع المناخ الإفريقي في سبتمبر، ودعا إلى وضع ميثاق عالمي لتمويل المناخ بحلول عام 2025.

وأشار معاليه إلى أن تعديل النهج التمويلي لبنوك التنمية متعددة الأطراف ليعتمد على التعاون مع المنصات الوطنية بدلاً من العمل مع كل مشروع على حدة، يشكل عاملاً أساسياً داعماً لخطة عمل رئاسة COP28 ورؤيتها الهادفة لتوفير التمويل المناخي بشروط ميسرة وتكلفة مناسبة، وأكد على ضرورة تعزيز التكامل والعمل المشترك بين بنوك التنمية متعددة الأطراف، وضمان تعاونها مع الدول من خلال المنصات الوطنية لتحويل تلك الرؤية إلى عمل ملموس.

ودعا معاليه بنوك التنمية متعددة الأطراف إلى تقديم "إعلان مشترك" خلال COP28، تؤكد خلاله التزامها بالعمل المشترك والتعاون مع المنصات الوطنية للدول، وتقديم أهداف مشتركة معززة وعالية الطموح للتمويل المناخي في السنوات المقبلة، خاصة في ما يتعلق بموضوع التكيف، بما يحقق الطموح المنشود في هذا المجال.

وأكد معاليه ضرورة قيام بنوك التنمية متعددة الأطراف بزيادة التمويل المخصص للتكيف، وتوسيع نطاق التمويل المناخي ليشمل قطاعات مثل الغذاء والمياه والصحة والطبيعة والحفاظ على التنوع البيولوجي، وتحديد أهداف ومنهجيات استقطاب رأس المال الخاص، والاستفادة منه، خاصة لدعم موضوع التخفيف.

وشدد معاليه على الدور الحاسم لصندوق النقد الدولي في تقديم التمويل المناخي، وضرورة إحراره تقدم ملموس خلال COP28 بشأن صندوق المرونة والاستدامة ودعم إعادة توجيه حقوق السحب الخاصة إلى بنوك التنمية متعددة الأطراف، كما دعا إلى عقد منتدى خلال العام القادم، لتقييم معدل الإنجاز في تنفيذ جدول أعمال تطوير أداء بنوك التنمية متعددة الأطراف، لافتاً إلى أهمية تقييم معدل الإنجاز في تحقيق التقدم بمجال الأعمال.

ودعا معاليه رؤساء بنوك التنمية متعددة الأطراف إلى المشاركة في فعالية رفيعة المستوى خلال اليوم المخصص لموضوع التمويل في COP28 تتناول تطوير أداء المؤسسات المالية الدولية، ورحب بدعمهم لجهود رئاسة المؤتمر وقال للحضور: "لقد أثبتتم اليوم أنه من خلال العمل المشترك الذي تقوم به بنوك التنمية متعددة الأطراف يمكننا معاً اعتماد هيكل جديد للتمويل المناخي يلبي احتياجات المناخ والنمو الاقتصادي والاجتماعي بشكل متزامن".

حضر الاجتماع كلٌّ من، أجاى بانغا، رئيس البنك الدولي، وكريستالينا غورغييفا، المدير العام لصندوق النقد الدولي، وفخامة ديلما روسيف، رئيسة بنك التنمية الجديد ورئيسة

البرازيل السابقة، إلى جانب رؤساء البنك الإفريقي للتنمية، والبنك الآسيوي للتنمية، وبنك التنمية للبلدان الأمريكية، والبنك الأوروبي للإنشاء والتعمير، وبنك الاستثمار الأوروبي، والبنك الأوروبي للإنشاء والتعمير، والبنك الأوروبي للاستثمار، والبنك الإسلامي للتنمية، والبنك الآسيوي للاستثمار في البنية التحتية.

-انتهى-

لجميع استفسارات وسائل الإعلام وطلبات إجراء المقابلات، يرجى التواصل عبر عنوان البريد الإلكتروني:

media@cop28.com

كما يمكنكم الاطلاع على آخر التحديثات بشأن مؤتمر الأطراف COP28 عبر موقع تويتر (@COP28_UAE) واستخدام الصور ومقاطع الفيديو عبر موقع فليكر (COP28UAE)، ولمزيد من المعلومات يرجى زيارة الموقع الإلكتروني لمؤتمر الأطراف COP28:

www.cop28.com

نُبذة عن مؤتمر الأطراف COP28 الذي تستضيفه دولة الإمارات:

- تستضيف دولة الإمارات مؤتمر الأطراف COP28، في مدينة إكسبو دبي، في الفترة من 30 نوفمبر إلى 12 ديسمبر 2023. ومن المتوقع أن يشارك في المؤتمر أكثر من 70,000 شخص، بمن فيهم رؤساء دول ومسؤولون حكوميون وعدد من قادة القطاعات الصناعية الدولية وممثلي القطاع الخاص والمجتمع الأكاديمي والخبراء والشباب، والمجتمع المدني، والسكان الأصليين، والجهات الفاعلة غير الحكومية.
- بحسب بنود اتفاق باريس للمناخ، سيشهد مؤتمر الأطراف COP28 نتائج أول حصيلة عالمية لتقييم التقدم المُحرز في تنفيذ أهداف الاتفاق وتسعى رئاسة المؤتمر إلى تقديم استجابة شاملة وحاسمة للحصيلة تساهم في إعادة العالم إلى المسار الصحيح للعمل المناخي.
- ستقود دولة الإمارات عملية تهدف إلى التوصل لتوافق بين كافة الأطراف واتفاق على خريطة طريق واضحة لتسريع التقدم المنشود عبر جميع موضوعات العمل المناخي، انطلاقاً من خطة عمل رئاسة COP8 التي تستند إلى أربع ركائز وهي: تسريع تحقيق انتقال منظم ومسؤول وعادل ومنطقي في قطاع الطاقة، وتطوير آليات التمويل المناخي، وحماية البشر والطبيعة وتحسين الحياة وسُبل العيش، ودعم الركائز السابقة من خلال احتواء الجميع بشكل تام في منظومة عمل المؤتمر.